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Bicicamp farà 
una pedalada 
solidària amb 
la Marató

SOLIDARITAT

■ La Coordinadora Bicicamp 
organitzarà el diumenge 18 
de desembre la Cinquena Pe-
dalada fins al Pessebre de Sor-
ra de la Pineda. Aquesta ve-
gada, l’activitat tindrà un ca-
ràcter solidari,  ja que els 
participants podran col·labo-
rar amb la Marató de TV3, que 
es celebra aquell mateix dia i 
que enguany està dedicada a 
la investigació de l’ictus i les 
lesions medul·lars i cerebrals 
traumàtiques. 

El recorregut, que partirà 
a les deu del matí des del Par 
de Mas Iglesias, serà d’una di-
ficultat mitjana, amb una edat 
recomanada pels participants 
a partir dels 12 anys. L’orga-
nització recomana als parti-
cipants portar roba adequa-
da i aigua, a més del casc, que 
és obligatori. Els cinc euros 
de donatiu seran destinats ín-
tegrament a la Marató de TV3. 

 
PRIORAT 

Fira de productes 
artesans, el 10 de 
desembre a Capçanes 
■ Capçanes celebrarà el dissab-
te 10 de desembre la setena edi-
ció de la seva Fira de produc-
tes artesans, que aquest any 
comptarà amb la presència 
de tradicions i gastronomia 
de la comarca del Priorat.  

La prestigiosa cuinera Ada 
Parellada participarà en la Fi-
ra amb una conferència (18.30 
hores) titulada ‘Com la cuina 
tradicional pot ser molt mo-
derna’. Com tots els anys i al 
llarg de tot el dissabte, hi hau-
rà parades de productes arte-
sans i de qualitat i s’han pro-
gramat tot un seguit d’activi-
tats. La Fira obrirà al públic a 
les 10 del matí i es prolonga-
rà fins a les 7 de la tarda. 

Ninot (centre), acompanyat pel director de l’IES, Raimon Martí (dreta), i pel professor Lluís Recasens. FOTO:CEDIDA

ENSENYAMENT ■  A  L’ I E S  D ’ H O RT I C U LT U R A

Conferència del professor 
de botànica Josep M. Ninot
■ Els alumnes de Cicles Forma-
tius de Grau Superior de Paisat-
gisme i de Gestió Forestal i de Ci-
cles de Grau Mitjà de Forestal de 
l’IES d’Horticultura, amb els 
alumnes de CAS de l’assignatu-
ra de Biologia, van assistir a una 
conferència dictada pel profes-
sor de Botànica de la Facultat de 
Biologia de la Universitat de Bar-
celona, Josep. M. Ninot, de Cas-
tellvell del Camp. Ninot és coau-

tor del llibre Flora manual dels 

Països Catalans, conjuntament 
amb els doctors Oriol de Bolós, Jo-
sep Vigo i Ramon Masalle.  

Aquesta publicació és utilit-
zada pels alumnes de Botànica 
de l’Institut per a determinar es-
pècies, amb claus dicotòmiques. 
La conferència fou seguida amb 
força atenció pels alumnes i, pos-
teriorment, es va encetar un viu 
i participat col·loqui.

CRISTINA VALLS 

- Com va sorgir la llavor que 
va originar aquesta nova co-
missió que vetlla pels drets 
dels animals? 
- La primera que es va crear va 
ser la del Col·legi d’Advocats de 
Barcelona, que ja fa molts anys 
que està operativa, i amb el 
temps hi ha hagut una gran pro-
liferació d’aquest tipus de co-
missions. Veient això i en tenir 
una sensibilitat pel món ani-
malista, un grup d’advocats ens 
vam interessar per l’assumpte i 
ho vam proposar a la junta de 
govern del Col·legi d’Advocats 
de Reus. 
 
- Com es va rebre la proposta 
en un primer moment? 
- Se sap que hi havia col·legiats 
que hi estaven d’acord. Es va 
aprovar per unanimitat. Tam-
poc hi va haver cap vot en con-
tra d’aquesta iniciativa. En el 
terreny personal, valoro que és 
necessari que els animals, que 
són éssers vius, puguin tenir 
uns drets i protecció. Per tant, 
donarem veu als animals. 

 
- A la xarxa, a més, moltes pla-
taformes animalistes s’han 
pogut fer més visibles... 
- Sí, i tot plegat ha proliferat 
perquè la gent cada vegada és 
més sensible amb aquest tema. 
Ara està tot molt més organit-
zat: hi ha associacions, plata-
formes, etc. Crec que, com a 
advocats, havíem de contribuir 
a la causa animalista. 

 
- A grans trets, quins són els 
objectius a assolir? 
- Fa poc que hem començat a 
treballar. Som 17 persones i, 
perquè tot sigui més àgil, hem 
decidit crear subcomissions, 
una de les quals s’encarregarà 
de comunicar-se amb associa-

cions i protectores. Seran els 
encarregats de fer el vincle per 
escoltar qualsevol reivindica-
ció. En el cas de Reus, també es 
durà a terme la redacció de la 
nova Ordenança. Nosaltres en 
aquest punt, voldríem tenir un 

paper important, com ha pas-
sat a Tarragona. A més, volem 
dur cap endavant una sèrie de 
campanyes, o algun congrés de 
sensibilització i qüestions jurí-
diques. Volem conscienciar a la 
gent. D’altra banda, també vo-

lem fer un conveni de col·labo-
ració amb Fiscalia de Reus, per 
saber quines denúncies entren 
als jutjats. Fer una mica d’esta-
dística de quants temes hi ha, 
de quants casos acaben en sen-
tència condemnatòria o abso-
lutòria... Per veure com està la 
situació a la ciutat. A partir 
d’aquí, en prendríem mesures.  

 
- Què pot dir de la legislació 
vigent que vetlla pels ani-
mals? 
- Faria falta una llei marc per a 
tota Espanya, perquè no hi ha 
cap que reguli aquesta temàti-
ca. A Catalunya tenim una de 
protecció dels animals, però 
encara ens queda molt per fer, 
perquè segons què, és maltrac-
tament i segons què, no ho és.  

 
- S’ha de definir millor... 
- Entenc que hi ha coses que 
s’haurien de recollir com a 
‘maltractament’, i no ho estan. 
Crec, per tant, que hi ha certes 
carències en aquest sentit. 

 
- Creu que serà una cursa de 
llarg recorregut? 
- Per descomptat. Som consci-
ents que costarà, però arribar 
fins aquí ja ha suposat un gran 
esforç, perquè aquest tema es 
concep com a secundari. Sem-
pre hi ha temes més impor-
tants. Però és que l’enverina-
ment d’un gat, per exemple, no 
pot quedar com un assumpte 
de calaix.  
 
- Han rebut resposta dels de-
tractors de la causa? 
- Arribaran, és clar, però s’ha de 
pensar que els animals donen 
un servei a la societat. Donen 
companyia, ajuden a passar de-
pressions i ressorgeixen. Per 
tant, els membres de la comis-
sió trobarem temps per dedi-
car-nos a la causa animalista.

PERFIL | Yvonne Figueras (Reus, 1965) és la responsable 
de la nova comissió del Col·legi d’Advocats de Reus, la qual  
defensa els drets dels animals. Està especialitzada en dret 
civil, general, matrimonial i penal. Té gran sensibilitat 
amb el món dels éssers vius i vol lluitar per millorar la llei.

‘Donarem veu als animals’
ENTREVISTA | Yvonne Figueras Comissió per la defensa dels drets dels animals

Yvonne Figueras és la responsable de la nova comissió del Col·legi 
d’Advocats de Reus, la qual vetlla pels drets dels animals. FOTO: ALBA MARINÉ


